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سهل انگاري پرحاشيه در طراحي يك تمبر ساده 
آيا مراد طراح تمبر شهيد فخري زاده از به كار بردن رنگ نارنجي و حذف رنگ قرمز 

تداعي غروب هسته اي ايران نيست؟!

»برخيزيد«، خاطرات آهنگساز انقلاب 
به چاپ دوم رسيد

چاپ دوم كتاب »برخيزيد«، 
خاطرات شفاهي سيدحميد 
شاهنگيان، آهنگساز ترانه ها 
و س�رودهاي انقلابي توسط 
انتشارات »راه يار« روانه بازار 

نشر شد. 
كت��اب برخیزي��د، ح��اوي 
خاط��رات آهنگس��از يك��ي 
از مش��هورترين آهنگس��ازان 
ابتداي انقلاب اس��لامي به چاپ دوم رس��ید. شاهنگیان 
از جمله هنرمنداني بود كه در واقعه خونین 1۷ش��هريور 
135۷ حضور داشت و از همان زمان، معتقد بود نبايد اجازه 
داد اين اتفاق مهم تاريخي از سوي رژيم پهلوي به فراموشي 
سپرده شود. با همین انگیزه بود كه به تنهايي و در خفقان 
آن دوران، س��رود 1۷شهريور را به ياد ش��هداي اين واقعه 
تولید كرد. به همین ترتیب، او تنظیم و آهنگسازي بسیاري 
از سرودهاي انقلابي نظیر »برخیزيد  اي شهیدان راه خدا«، 

»خمیني  اي امام« و... را نیز برعهده داشته است. 

   دیده بان

فقدان اقليم؛ همچنان بزرگ ترين تهديد ادبيات

جايزه جلال نبايد خالي از تفكر او باشد
به اعتقاد سعيد تشكري داور جايزه جلال آثار بررسي شده 
در اين دوره از نظر كيفيت وضعيت خوبي نداشت و فقدان 
اقليم و سرمشق شدن آثار ترجمه اي بزرگ ترين تهديد است. 
سعید تشكري، داور بخش رمان جايزه جلال از كیفیت نامناسب 
رمان هاي ايراني ، موضوع��ات تك��راري و زرد، كپي برداري از 
داستان هاي ترجمه شده و فقدان اقلیم در رمان هاي ايراني به 
عنوان مهم ترين زنگ خطرهاي ادبیات داستاني در بخش رمان 
نام مي برد؛ رمان هايي كه به گفته او، نه در ش��أن جايزه جلال 

بوده اند و نه تفكر جلال را دنبال كرده اند. 
اين نويسنده در پاسخ به اين س��ؤال كه وضعیت رمان هايي كه 
در سال 98 منتشر ش��ده اند و در اين دوره جايزه جلال بررسي 
شدند، به لحاظ كیفي چگونه بود و آيا به عنوان داور جايزه جلال 
از سطح آثار راضي بوديد به تسنیم گفت: من همیشه در جوايزي 
كه به عنوان داور حضور داشتم ابا داشتم از اينكه اين موضع را 
بگیرم كه ما اثر خوب نداريم، در جايزه جلال هم من اين فرض 
را داش��تم و دارم كه در عین حال كه قرار است كارهاي برتر را 
انتخاب و كشف كنم، بايد اين را نیز بررسي كنم كه تفكر جلال 
چه جايگاهي در اين آثار داشته اس��ت. نكته ديگري كه مايلم 
مطرح كنم اين است كه در جايزه جلال هیچ جريان فكري ای 
غالب نبود  و از همه بزرگان ادبیات داستاني در آن حضور داشتند 
تا نويس��ندگان جوان و تازه پا به میدان گذاش��ته. تشكري در 
ادامه مي افزايد: به نظر من بزرگ ترين معضلي كه جايزه جلال 
را تهديد مي كند، فقدان اقلیم اس��ت. رمان ها تهراني هستند و 
سراسر كشور را در بر نمي گیرند، در حالي كه در گذشته نزديك 

ادبیات داس��تاني چنین وضعي نداش��ت، ب��راي نمونه درياي 
مواج ش��مال آثار بیژن نجدي بوده اس��ت يا اقلیم خراسان در 
آثار دولت آبادي وجود داشته اس��ت؛ موضوعي كه حالا در آثار 
جديدش كمتر به چش��م مي خورد. فقدان اقلی��م بزرگ ترين 
تهديدي است كه ادبیات ما با آن روبه رو است. مشكل اساسي كه 
رمان ها با آن مواجه هستند اين است كه موقعیت هاي خلق شده 
اصلًا ايراني نبودند، اگر ما چهار جلد 100سال داستان نويسي 
در ايران میرعابديني را كنارمان بگذاريم و به بررسي رمان هاي 
دهه های 40 و 50 بنشینیم، مي بینیم كه گويي انگار نويسندگان 
ما رسم بازگشت به گذش��ته را در پیش گرفته اند، در حقیقت 
خیلي از اين داستان ها توس��ط گعده هاي فكري كه تعدادشان 
نیز از انگشتان دست تجاور نمي كند، ارتزاق مي شوند. به جاي 
اينكه به تعداد نويسنده ها تفكر خاص داشته باشیم، فرم غالب 
رمان  نويسي، تجربي بود تا فرم نويس��ي حرفه اي. اين در حالي 

است كه جايزه جلال يك جايزه حرفه اي است و نه تجربي. 

در آستانه سالروز شهادت حاج قاسم سليماني، راديو مقاومت 
با حض�ور چن�د ت�ن از اهالي رس�انه و سياس�ت افتتاح ش�د. 
در آستانه اولین س��الگرد شهادت س��ردار دل ها سپهبد حاج قاسم 
س��لیماني »ش��بكه راديويي مقاوم��ت« با حضور حجت الاس��لام 
سیدرمضان موسوي مقدم قائم مقام رسانه ملي، محسن رضايي دبیر 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، علي بخشي زاده معاون صدا و جمعي 
از فرماندهان ارشد سپاه پاسداران انقلاب اسلامي و مديران عالي رتبه 
رسانه ملي و خانواده شهدا افتتاح شد. حجت الاسلام موسوي مقدم، 
قائم مقام رئیس رسانه ملي گفت: در عنوان اين راديو دو واژه وجود 
دارد؛ يك بحث گفتمان مقاومت و ديگري مكتب سلیماني است كه 
هر دو مفهوم بلندي دارد. اگر مجموعه اي از ارزش ها و مجموعه اي از 
بايد ها تبديل به گفتمان شود، آن گفتمان تبديل به مكتب مي شود. 
اگر گفتمان تبديل به مكتب و در زندگي غالب ش��ود، دوام خواهد 

يافت، مانند آنچه در باب مكتب عاشورا مي گويیم. 
وي افزود: ما روايتي از رس��ول اكرم)ص( داريم كه اگر يك وجب 

از خاك مسلمانان مورد تعدي قرار گیرد، بر هر زن و مردي جهاد 
واجب مي شود و اين جهادي عیني است، نه كفايي. ما بايد مقاومت 
را در قالب يك مكتب نشان بدهیم و جهاد ثمره مقاومت و كوشش 
است. در سالیان متمادي كه مبارزات زيادي توسط انديشمندان 
صورت گرفت و تمامي تلاش هايي كه در پي اس��تقامت صورت 

گرفته است، به مكتب تبديل خواهد شد. 
بخشي زاده معاون صدا نیز در اين برنامه گفت: نام سردار سلیماني با 
استقامت و مقاومت گره خورده است. به سالروز شهادت سردار دل ها 
نزديك مي شويم، به همین مناسبت راديو مقاومت با سیاستگذاري 
دقیق رياست سازمان صدا و سیما از ابتداي دي ماه كه ماه مقاومت 
اس��ت، فعالیت  خود را آغاز مي كند. تمام شبكه هاي راديو وظیفه 
دارند با توجه به ايام مهم و حساس مقاومت، نسبت به رويكرد هاي 
راديو مقاومت متعهد باشند . رويكرد برنامه سازي و موضوعات اين 
ش��بكه ها بر محورهاي مهمي استوار اس��ت. مهم ترين رويكرد ما 
تبیین مدل مفهومي مقاومت و انديشه ناب امام خمیني)ره( و رهبر 
معظم انقلاب است. بازنمايي مفهوم بصیرت و دشمن شناسي در 

مكتب شهید سلیماني در دستور كار راديو مقاومت است. 
در ادامه محس��ن رضايي گفت: از علي عسكري و دوستان صدا 
براي افتتاح راديو مقاومت تشكر مي كنم. ايران ما كانون مقاومت 
اس��ت. به امید خدا از اين راديو، صداي همه مظلومان عالم به 

گوش مردم برسد. 
در بخشي از مراس��م حامد فخري زاده، فرزند ش��هید حاج محسن 
فخري زاده گفت: ان شاءالله راديو مقاومت بتواند با تبیین درست به 

جريان مقاومت بپردازد.

در آستانه سالگرد شهادت سردار سليماني 

»راديو مقاومت« افتتاح شد

در گفت وگوي »جوان« با سازنده مستند 22/22 مطرح شد

 سرمايه گذار براي فيلم كمدي 
راحت تر پيدا مي شود تا سينماي دفاع مقدس!

     ادبیات

   گرافیک

    محمدصادق عابديني
پرداختن به دفاع مقدس مي تواند هنرمند را 
با دريايي از موضوعات بكر مواجه كند؛ اتفاقي 
كه دو عامل در ش�كل گيري آن نق�ش دارد: 
ابتدا اينكه در طول هشت سال دفاع مقدس، 
آنقدر رخدادهاي مختلف سياسي، تاريخي، 
اجتماعي و فرهنگي مهم و دراماتيك رخ داده 
است كه س�ال ها مي توان به آن پرداخت و از 
س�وي ديگر بكر بودن بسياري از رخدادهاي 
آن اس�ت، اما در طول سال هاي گذشته كمتر 
پيش آمده است كه دفاع مقدس به طور ويژه 
از س�وي مدي�ران فرهنگي آسيب شناس�ي 
ش�ود. مس�تند 22/22، ب�ه كارگرداني فرود 
عوض پور و تهيه كنندگي سعيد الهي نگاهي 
دارد به يكي از موضوع�ات بكر دفاع مقدس. 
اين مس�تند ك�ه محص�ول بني�اد فرهنگي 
روايت اس�ت در جش�نواره س�ينما حقيقت 
حضور دارد. عوض پور در گفت وگو با »جوان« 
درباره س�اخت اي�ن مس�تند و پرداختن به 
دفاع مقدس توضيحات بيشتري داده است. 
 براي ش�روع از عنوان»22/22« آغاز 
كنيم ك�ه مي تواند كلي�د خوبي براي 
درك موضوع مستند باشد، اين اسم 

چه مفهومي دارد؟!
گروه 22، نام يك گروه جهادي اس��ت كه اوايل 
پیروزي انق��لاب اس��لامي با حض��ور 22تن از 
نوجوان��ان و جوانان در بندر گز ايجاد مي ش��ود. 
اين گروه در ابتداي تشكیل در مدرسه اي به نام 
»برزويه« فعالیت هاي فرهنگي انجام مي دهد و 
به مرور فعالیت هايش��ان گسترش پیدا مي كند. 
با تشكیل بسیج و س��پاه، فعالیت هاي اين گروه 
در شهر افزايش مي يابد و همزمان با آغاز جنگ 
تحمیلي اين گروه به جبهه مي روند، تا پايان دفاع 
مقدس گروه سه بار ترمیم مي شود و در مجموع 
22نفر از اعضاي آن شهید مي شوند. نام 22/22 

براي همین دلیل انتخاب شده است. 
 گروه 22 هنوز هم فعاليت دارد؟

بله، اكنون نس��ل پنجم از گروه در بندر گز فعال 
است و اين گروه جهادي در میان مردم آن شهر 

به همین نام شناخته مي شوند. 
 ب�ا توج�ه ب�ه اينك�ه گ�روه در يك 
شهرستان فعال بوده و شما بومي بندر 
گز نيستيد، چطور با آنها آشنا شديد؟

طرح مس��تند را آقاي س��عید الهي ارائه كرد كه 
خودش جزو نسل سوم از گروه 22نفر بود. برادر 
بزرگ تر وي آقاي گبرلو هم جزو نسل اول گروه 
بود و در همان س��ال هاي ابتدايي تش��كیل اين 
گروه با دوربین هشت میلیمتري ای كه داشت، 
از فعالیت هاي گروه فیلمبرداري مي كرد. آقاي 
الهي موض��وع را با من مطرح ك��رد، بعد با بنیاد 
روايت و گروه مستند روايت فتح صحبت شد، آنها 
استقبال كردند، تحقیقات شروع شد و با مصاحبه 
با اعضاي بازمانده گروه و مشاهده فعالیت ها، من 

طرح فیلمنامه را نوشتم و كار ساخته شد. 
 با توجه به گذش�ت نزديك 40سال، 
پيدا كردن گروه 22نفر اوليه س�خت 

نبود؟
از گروه اول، 9نفر شهید شديد و باقي افراد حضور 
دارند به جز يك نفر كه در تهران س��اكن است، 
بقیه در همان شهر هستند. ويژگي بارز اين گروه 
كه تا امروز هم در میان اعضايش ديده مي شود و 
دلیل بقاي آن بوده، اين است كه گروه به همان 
آرمان هايي ك��ه در س��ال هاي ابتدايي پیروزي 
انقلاب به آن پايبند بوده اند، پايبند است و اعضاي 
آن هیچ وق��ت به دنبال س��هم خواهي از انقلاب 
و نظام نبوده ان��د. الان با وجود اينكه بس��یاري 
از اعضاي گروه ش��هید ش��ده يا جانباز و ايثارگر 
هستند، همه دنبال زندگي عادي هستند و سبك 

زندگي شان عوض نشده است. 
 فكر مي كنيد پرداخت�ن به يك گروه 
جهادي چق�در مي تواند براي جوانان 

جذابيت داشته باشد؟
الان هم اكثر اعضاي گروه هاي جهادي را جوانان 
تشكیل مي دهند. گروه هاي جهادي نقش مهمي 

را بر عه��ده گرفته اند و هر س��ال ك��ه مي گذرد 
مي بینیم اي��ن گروه ها به مناط��ق دورافتاده تر 
مي رون��د و آنج��ا فعالی��ت مي كنند، ب��ه نظرم 
فعالیت ه��اي جهادي آنقدر مهم اس��ت كه بايد 
مس��ئولان و مديران به آنها نگاه ويژه اي داشته 
باش��ند و آن نگاه را از س��طح به عمق ببرند. در 
مورد گروه 22نفر هم آنقدر موضوعات جهادي 
بود كه بسیاري از آنها به خاطر محدوديت زماني 
ناگفته مانده اس��ت، امیدوارم ديگران سراغ اين 

موضوعات بروند. 
به نظر مي رس�د ما در انتقال فرهنگ 
دفاع مقدس دچار يك انقطاع نسلي 
ش�ده ايم، براي پر ك�ردن اين فاصله 

بايد چه كار كرد؟ 
بگذاريد در يك جمله بگويم كه ت��ا وقتي دفاع 
مقدس براي مديران فرهنگي يك دغدغه نشود، 
كاري انجام نمي ش��ود. بايد براي مدير فرهنگي 
پرداختن به دفاع مقدس اهمیت داش��ته باشد، 
وگرنه يك هنرمند به تنهاي��ي نمي تواند كاري 
به پیش ببرد. كافي است بخواهید كاري درباره 
جنگ تحمیلي انجام دهید، يك نهاد مي گويد به 
من ربطي ندارد، آن يكي مي گويد بودجه ندارم، 
يكي ديگر همكاري نمي كن��د، الان جور كردن 
پول براي ساخت سريال و فیلم كمدي و طنز يا 
فیلم اجتماعي خیل��ي راحت تر از كمك گرفتن 

براي ساخت اثري درباره دفاع مقدس است. 
 به نظرتان مش�كل حمايت نكردن از 
دفاع مقدس فقط در س�طح حمايت 

مالي است؟!
نه، مديران فرهنگي بلد نیس��تند از س��رمايه ها 
استفاده كنند. هنرمندي كه چند كار در زمینه 
دف��اع مقدس س��اخته، رها مي ش��ود و س��راغ 
موضوع��ات ديگر مي رود، مثل اينكه ش��ما يك 
دانش آموز نخب��ه را تا مرحل��ه فارغ التحصیلي 
دانشگاه حمايت كنید، بعد كه موقع بهره برداري 
از دانش او مي ش��ود، رهايش كنید كه هر كاري 
خواس��ت بكند. حمايت ابعاد مختلف دارد، مثلًا 
صداوس��یما بايد به پخ��ش آثار مس��تند دفاع 
مقدس��ي كمك كند، اينكه كدام شبكه پخش 
كند و چه ساعتي پخش كند اهمیت دارد. وقتي 
يك شبكه كم مخاطب در ساعت پرت مستند را 

روي آنتن ببرد كه حمايت نیست! 
 فكر مي كنيد مس�تندهايي از جنس 
22/22، مورد توجه نسل جوان كه از 
دفاع مقدس تصوير عيني ندارد، واقع 

خواهد شد؟
مس��تند دفاع مقدس، از همان زماني كه شهید 
آويني در همان زمان جنگ دوربین به دس��ت 
گرفت و كار مس��تند اثرگذار بوده، باعث شد تا 
مردم از آنچه در جبهه مي گذرد باخبر باشند و به 
حمايت از جبهه بپردازند، امروز هم همان كارهاي 
شهید آويني باعث مي شود مردم با فرهنگ دفاع 
مقدس ارتباط برقرار كنند. دفاع مقدس دريايي 
از موضوعات را پیش روي فیلمسازان قرار داده 
است كه تا سال ها مي توان درباره آن اثر ساخت و 
هنوز هم كار هاي انجام نشده زيادي باقي بماند، 
اما به ش��رط آنكه دفاع مقدس براي مس��ئولان 

فرهنگي به دغدغه تبديل شود. 

هنرمن��دي ك��ه چن��د كار در 
زمينه دفاع مقدس ساخته، رها 
مي ش��ود و س��راغ موضوعات 
ديگر مي رود، مثل اينكه شما يك 
دانش آم��وز نخب��ه را تا مرحله 
فارغ التحصيلي دانشگاه حمايت 
كنيد، بعد كه موقع بهره برداري 
از دانش او مي شود، رهايش كنيد

    رادیو

پيشنهاد ثبت يلدا به نام »روز قصه گويي« 
ي�ك نويس�نده ك�ودك معتق�د اس�ت حفظ ش�ب يل�دا كه ريش�ه 
در فرهن�گ كه�ن و گذش�ته م�ا دارد، نش�ان از خردمن�دي و 
تعقل�ي اس�ت ك�ه از اعص�ار دور براي م�ا ب�ه ي�ادگار مانده اس�ت. 
محمدرضا يوسفي گفت: در فرهنگ ما شب يلدا يعني شب قصه گويي و چه 
كاري خردمندانه تر از اينكه ما بتوانیم با نامگذاري اين شب به عنوان »روز 
قصه و قصه گويي« در روزشمار زندگي خود، يعني تقويم سالانه، آن را براي 
همیشه حفظ كنیم. امیدوارم اين كار كه زماني از سوي اعصار پیشین باخرد 
و انديشه جان گرفته با تدبیر مس��ئولان حاضر بتواند رنگ و بوي بهتري به 
خود بگیرد و ماندگارتر شود و همه ما، در هر خانه اي كه هستیم به اين نتیجه 
برسیم كه بايد در شبي مثل »شب يلدا« تلويزيون ها را خاموش كنیم و در 

كنار يكديگر بنشینیم و قصه بگويیم و از قصه هاي مان لذت ببريم. 
.................................................................................................................................
استرداد 49 قطعه تاريخي از سوئيس به ايران

وزير ميراث فرهنگي، گردشگري و صنايع دستي خبر داد مجموعه اي 
از آجرهاي لعاب دار منس�وب ب�ه قلايچي بوكان متعلق به س�ده های 
هفتم و هشتم پيش از ميلاد از كشور سوئيس به كشور بازگردانده شد. 
علي اصغر مونسان گفت: 49 قطعه از آجرهاي لعاب دار منسوب به قلايچي 
بوكان كه اوايل انقلاب به ش��كل غیرمجاز از كش��ور خارج شده بود، پس از 
پیگیري هاي چندس��اله معاونت میراث فرهنگ��ي، اداره كل حقوقي و امور 
بین الملل وزارت میراث فرهنگي، گردش��گري و صنايع دس��تي و دستگاه 

ديپلماسي كشور از اروپا به ايران بازگردانده شد.

     جواد محرمي
اخیراً از تمبر يادبود شهید فخري زاده در مراسمي با حضور 
خانواده ايشان و مقامات رونمايي شد كه سهل انگاري هاي 

پرتعداد در طراحي اين تمبر عجیب به نظر مي رسد. 
اش��تباهات مختلف و عديده در فرمول هاي علمي شیمي، 
فیزيك و زيست شناسي تمبر شهید فخري زاده كه اخیراً از 
آن رونمايي شد بار ديگر صلاحیت شوراي تمبر اداره پست 

را با علامت سؤال جدي مواجه كرده است. 
اگر اش��تباه تنها در يكي از فرمول ها اتف��اق مي افتاد قابل 
توجیه بود اما وقتي همه فرمول ه��ا يك عیبي دارند ديگر 
مسئله قابل توجیه به نظر نمي رسد. شركت پست ايران و 
ش��وراي تمبر بايد در اين باره پاسخگو باشند كه چرا براي 
طراحي يك تمبر س��اده اين همه اش��تباه رخ داده است؛ 
اشتباهاتي كه بازتاب هاي زيادي در فضاي مجازي داشته و 
بهانه اي براي توهین به شخصیت علمي شهید فخري زاده 

شده است. 
نكته عجیب ديگر اينكه در طرح گرافیكي شركت پست هیچ 
نمادي كه بازتاب دهنده شهادت باشد به چشم نمي خورد. 
طراح اين تمبر مي توانست دس��ت كم از طرح گرافیكي كه 
اخیراً و پس از ش��هادت دانشمند هس��ته اي كشورمان در 
فضاي مجازي منتشر شد، الهام بگیرد؛ طرحي كه در آن نماد 
انرژي هسته اي روي شیشه شكسته ناشي از اصابت گلوله 
با رنگ قرمز كه نماد خون و شهادت است حك شده است 
اما در تمبر طراحي شده تنها جاي گلوله روي شیشه وجود 
دارد كه به تنهايي تهي از معناي معنوي است و در ساده ترين 

حالت مي تواند نماد ترور باشد. 
رئیس شوراي تمبر در واكنش به انتقادها به اشتباهات در 
تمبر شهید فخري زاده به اين اش��اره كرده كه »روي تمبر 
نشان گلوله وجود دارد كه نمادي از ترور و شهادت است!« اما 
عجیب است كه اين مسئول نمي داند ترور و شهادت مترادف 
معنايي نیستند. به طور عادي ممكن است خیلي از افراد بر 
اثر ترور كشته شوند اما لزوماً شهید نشوند، به عبارتي ديگر 

قرباني تروريسم لزوماً شهید نیست. 
   نارنجي به جاي قرمز!

عجیب اس��ت كه نماد انرژي هسته اي در سمت چپ تمبر 
در پس زمینه رنگ نارنجي درج شده است و معلوم نیست 
رنگ نارنجي در اين تصوي��ر چه كارب��ردي دارد. آيا مراد 

طراح در استفاده از اين رنگ تداعي غروب هسته اي ايران 
نیست؟ جالب است كه كاربران ضدانقلاب در فضاي مجازي 
نماد هسته اي در تمبر با رنگ نارنجي را با واژه هايي چون 
»نیمرو« و »املت« دستمايه شوخي و توهین قرار داده اند. 
اين در حالي است كه استفاده از رنگ قرمز در جاي مناسب 
مي توانست هم مفهوم ش��هادت را تداعي كند و هم اينكه 
اساساً رنگ قرمز در تركیب يك طرح كمك به ديده شدن و 
برجسته شدن آن مي كند. نكته ديگر اينكه نماد هسته اي به 
رنگ نارنجي به دلیل همرنگ بودن با پس زمینه به سختي 
به چشم مي آيد. اين را هر دانشجوي تازه كار گرافیك هم 
مي داند كه قرمز و سفید در كنار يكديگر كنتراست ايجاد 
مي كند و به برجس��تگي دو مفهوم ترور و ش��هادت كمك 
مي كند. طراح تمبر شهید فخري زاده در واقع از طريق بازي 
با رنگ ها و شناخت از كاركردهاي هر يك، نماد هسته اي 
را در هاله اي ق��رار داده كه ن��ه تنها به چش��م نیايد بلكه 
دستاويزي براي تمسخر ش��ود. اي كاش همین نمادهاي 
علمي دست كم دقیق و درست درج مي شدند كه بهانه اي 
براي توهین به شخصیت شهید از سوي دست ضدانقلاب 

داده نشود. 
عجیب تر اينكه علي اكبر نصرآبادي به عنوان رئیس شوراي 
تمبر كشور ضريب هوشي همه مخاطبانش را بسیار پايین 
فرض ك��رده و گفته: »هدف از نوش��تن فرمول در تصوير 
طراحي شده نش��ان دادن رتبه علمي اين شهید بزرگوار 
بود و قرار بر اس��تفاده علم��ي از اين فرمول ها نیس��ت!« 
معناي اين سخنان اين است كه لابد درست و دقیق بودن 
فرمول ها اهمیتي ندارد و مهم اين اس��ت كه فرمول)هر 
چند غلط( در اين تمبر درج شده است. اينگونه استدلال 
كردن قطعاً ب��ه جز توهین به ش��عور مخاطب و منتقدان 

معناي ديگري ندارد.

حضرت زهرا)س(:
ما اهل بيت رس�ول خ�دا)ص( 
وسيله ارتباط خدا با مخلوقاتيم، 
ما برگزيدگان خداييم و جايگاه 
پاكي ها، م�ا دليل هاي روش�ن 

خداييم و وارث پيامبران الهي.
)ش�رح  نهج  البلاغه  لاب�ن  ابي  
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  دریچه 

 سردار سليماني در رونمايي 
از بازي رايانه اي »سفير عشق«: 

جبهه اصلي نبرد امروز، فرهنگي است
اگر م�ا اي�ن راه را با س�فير عش�ق آغ�از كردي�م، تداوم 
آن ب�ا ب�ازي س�ردار دل ه�ا خواه�د ب�ود، جبه�ه اصلي 
نب�رد ام�روز، جبه�ه فرهنگ�ي اس�ت و م�ا اميدواري�م 
پي�روزي نهاي�ي مثل هميش�ه ب�ا جهان اس�لام باش�د. 
سردار سلیماني، رئیس سازمان بسیج در مراسم رونمايي از بازي 
رايانه اي »سفیر عشق« با بیان اينكه ملت ايران داراي مؤلفه ها 
و ظرفیت هاي فراواني است كه به اذعان همه فرهنگ شناسان 
قدرت فرهنگي در آن شاخص است، گفت: بازي رايانه اي سفیر 
عشق يك اثر فاخر و همسو با مؤلفه هاي فرهنگي ايران است، 
ما در آغاز راهي قرار داريم كه اين امید را مي  دهد خلاقیت هاي 

بیشتري را پیش رو داشته باشیم. 
وي با تقدير از همه دست اندركاران خلق اين اثر فاخر گفت: 
امیدوارم بستري براي شكوفايي استعدادهاي جوانان اين مرز 
و بوم در چنین مسیري بیش از پیش فراهم شود. در همین 
راستا بستري فراهم شده است تا يك بازي رايانه اي فاخر با 
عنوان س��ردار دل ها تولید شود تا بخش��ي از مجاهدت هاي 
سردار سلیماني براي جوانان عرضه شود، البته ظرفیت هاي 
موجود در ش��خصیت س��ردار آنقدر متنوع و گوناگون است 
كه صرفاً جوانان نیس��تند كه مي توانند از ظرفیت هاي اين 
شخصیت بزرگ الگو بگیرند. سردار س��لیماني نه به عنوان 
يك شخص بلكه به عنوان يك مكتب، راه و مدرسه براي همه 
اقشار الگو اس��ت. اگر ما اين راه را با سفیر عشق آغاز كرديم، 
تداوم آن با بازي س��ردار دل ها خواهد بود. جبهه اصلي نبرد 
امروز، جبهه فرهنگي است و ما امیدواريم پیروزي نهايي مثل 

همیشه با جهان اسلام باشد. 
مس��لم معین ، مس��ئول مركز فض��اي مجازي بس��یج نیز در 
اين مراس��م عنوان كرد: اين ب��ازي ثمره ورود بس��یج به همه 
لايه هاي فضاي مجازي است. بازي كامپیوتري در دنیا يكي از 
شقوق دانش هاي گرافیكي و كامپیوتري پیچیده است كه در 
كشورهاي پیشرفته زيرمجموعه مراكز نظامي است كه سرريز 
آن وارد بخش بازي ها و س��رگرمي مي شود. ورود بسیج به اين 
حوزه نیازمند تسلط و اشراف به چند دانش همزمان همچون 
علوم اجتماعي، انساني رسانه اي و گرافیك است تا يك محصول 
قابل عرضه ارائه شود. مسئول مركز فضاي مجازي بسیج با بیان 
اينكه اين بازي آغازي براي ورود جدي، اثربخش و خبرس��از 
بس��یج به حوزه بازي هاي رايانه اي اس��ت، گفت: براي روايت 
سینمايي كار بیش از 300دقیقه موش��ن كپچر ضبط شده و 

13ساعت گیم پلي در خود جاي داده است. 
وي با تأكید بر اينكه »سفیر عش��ق« نزديك به استانداردهاي 
جهاني ساخته شده و امیدواريم با حمايت فرمانده بسیج، دانشي 
كه در میان بسیجیان وجود دارد، بیش از پیش مورد استفاده 
قرار گیرد. بازي سفیر عشق با محوريت حضرت مسلم، يك بازي 
سه گانه است كه قسمت نخست آن به صورت انحصاري براي 

پلتفرم كامپیوترهاي شخصي عرضه خواهد شد.


